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Republika e Kosovës
Republika Kosova-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI  Saziv
Jesenja sesija 

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
Nepronalažena lica i peticije

P-br.35/2018

Priština,  14 . 11.  2018

Z A P I S N I K

Učestvovali su: Duda Balje, Mirjeta Kalludra, Luljeta Veselaj-Gutaj i Teuta Haxhiu.  

Odsutni: Lirije Kajtazi, Saša Milosavljević, Mexhide Mjaku-Topalli, Saranda Bogujevci,
Shemsi Syla, Fisnik Ismaili i Veton Berisha. 

Osoblje za podršku : Besim Haliti, visoki zvaničnik i  Hana Bajraktari, zvaničnica oblasti.

Ostali prisutni: Bislim Zogaj, direktor Agencije Kosova za menadžiranje memorijalnih
kompleksa; Haki Sadriu, Ibrahim Haxhiu, Selim Zyferi, Udruženje “27 Prilli 1999- Mejë”;
Flora Kryeziu, UNICEF; Teuta Prekazi, “UN HUMAN RIGHTS”; Emine Shehu, “Ekonomia
online”;  Shqipe Pajziti, “Kosova Press”;  Visar Shatrolli, RTK; Arbnor Gjinovci, “Ekonomia
online”; Edon Baliqi, KDI.

Predsedavala je, Duda Balje, predsednica komisije

Dnevni red

1. Izveštaj u komisiji u vezi odvijanja radova u Memorijalnom kompleksu Meje. Pozvani:
predstavnici Agencije za menadcžiranje memorijalnih kompleksa; Vladina komisija za
nepronalažena lica i Udruženje porodica nestalih "27 Prilli 1999-Mejë".

Predsednica je rekla da nemamo kvoruma ali s obzirom da su svi pozvani prisutni slušaćemo
ih, s obzirom da je osetljiva tema. 

Bislim Zogaj, je rekao da za celokupno uređenje ovog kompleksa, radovi se moraju odvijati u
tri faze. I ako je rad u tome započet pre 4 godine, nažalost zbog nekih nesporazuma između
Udruženja „27 Prilli Meje“, koju su osnivali porodice onih koji su sahranjeni u ovom
kompleksu i izvršioca radova u prvoj fazi koji nisu još uvek okončani. On se nada da će
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tužilaštva i policija pomoći u rešavanju ovog problema. Kompanija koja je imala obavezu da
postavlja imena nije bila ozbiljna. Slike su bile slabe. To je ubistvo po drugi puta. Otišli smo
kod te kompanije i zahtevali smo da ispravlja ili da otklanja te kamenje od tuda. Oni su
otklonili  to kamenje. Nakon 2 nedelje naredio sam ugovaraču  da donosi drugo rešenje ili se
raskida ugovor. Oni su to učinili. Nažalost još uvek nismo obezbedili slike. Kompanija se
izjasnila da će se u roku od 14 dana okončati to pitanje. Nadam se i verujem da će tužilaštvo i
policija pomoći, po potrebi, da dobijemo slike. Prema njemu u 2021 će biti okončani radovi u
ovom kompleksu.

Haki Sadriu, problem je kod 2 kompanije, koje imaju međusobne nesporazume i nesuglasice i
slike nepronalaženih lica drži ijedna od njih, zbog svojih  nesporazuma. Igra se slikama
nepronalaženih. Ne znam šta se drugo treba osporiti, kada se igra i pravima porodica
nepronalaženih. U kritičnoj smo situaciji jer porodicama se gubi strpljenje i po tom ne možemo
snositi odgovornost. 

Poslanica, Teuta Haxhiu, je rekla da neophodno i kvalitativno uređenje Memorijalnog
kompleksa u Meje je odgovornost svakoga i svi zajedno moramo da završimo to. Na ovoj
sednici bilo bi dobro da se govori o rezultatima a ne o zabrinjavajućim stvarima. Ono
najmanje, a što ne bi očekivala je ova trostruka bol koja je naneta svima. S obzirom da se
slučaj se nalazi u tužilaštvu, da se ne prekida ali i mi da izlazimo sa zaključkom, da
diskutiramo u komisiji da što pre reši pitanje slika, što je aset porodica i kršenje je
elementarnih ljudskih prava, rekla je ona.

Luljeta Veselaj-Gutaj,  apelira da tužilaštvo u policija bave ovim pitanjem što pre bude
moguće. Kao građani  ali i poslanici upućujemo ovaj apel. Ne smemo da se igramo osećajima
tih porodica koje ne znaju gdje su kosti njihovih najmilijih, rekla je Veselaj.

Mirjeta Kalludra, je rekla da se mora vršiti pritisak kod tih  kompanija, da međusobno reše
nesporazume i vraćaju slike i da se ne igra osećajima tih porodica, kako bi se Memorijalnih
kompleks Meje bio završen kao što je planiran projektom.

Ibrahim Haxhiu, je rekao da su pognute glave pred porodicama i okrivio državu za ovu ne
regularnost. On je rekao da kad bi znao da će se to desiti i doći u ovo stanje, ne bi dozvolio da
mu sin bude sahranjen u tom  kompleksu. „Ne znam kojim se moralnim pravom zadržavaju
slike, rečeno mi je da projekat nije izmenjen sa 1.600.000€  A da će se doći u ovoj situaciji i da
se igra nečasna rabota, mi smo mislili da će imati Kosovo bez nedostataka, ali zaista imamo
velike brige.

Bislim Zogaj, značajno je da se stavljaju poklopci i imena. Budžet je predviđen za tri godine.
Ubeđen sam da će to biti izvršeno pre isteka roka rekao je Zogaj.

Predsednica  se zahvalila prisutnima i rekla da se nada da će ovaj problem biti što pre rešen i da
kao Komisija uvek smo spremni da dajemo naš doprinos za rešavanje ovog problema.
  Sednica je završena u10:40. časova. 

Pripremila:
Jedinica za podršku komisiji
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                                                                                                                  Predsednica Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                            Duda Balje


